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BLAD 2 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 21 maj 2015, kl. 18.00-19.40 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
BESLUTANDE  
Ledamöter Tjänstgörande ersättare 

Majvi Andersson (S) ordf 

Johan Nilsson (M) vice ordf 

Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Maria Christiernin (MP) 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Hans Breismar (M) 

Jan Bressler (FP) § 8-22 

Evy Kjellberg (C) 

Inger Swahn (FP) ersätter Jan Bressler (FP)  

§ 1-7 

 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 
 

Ersättare 

Marie Lorentzon (S), Malin Hammarström (S), Holger von Fircks (MP), Lovisa 

Karlsson Kjellin (MP), Jenny Norberg (V), Anna Göthner (Fi), Matilda Berg Pulls (M), 

Birgitta Stjärneback (M), Sverker Sundmark (M), Inger Swahn (FP) § 8-22, Camilla 

Sarfors (KD) 
Tjänstemän 

§ 1-22: Göran Sjödin, tf. stadsdelsdirektör och Carin Berg, nämndsekreterare  

§ 1-19: Ingela Kristiansson, ekonomichef, Eva Frykler, verksamhetsområdeschef,  

Pål Tennek tf. avdelningschef 
 
 

Dag för justering 

2015-05-25 

 

Utses att justera      

Majvi Andersson (S) och Johan Nilsson (M) 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 

 

 

 

Paragrafnr § 1- 22 

Varav slutet sammanträde § 20-22  

Varav omedelbar justering § 7 

Antal blad 29 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 21 maj 2015, kl. 18.00-19.40 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
 

 
 

Närvarande 

Se tjänstgörings-/ närvarolista  
 

 

Utses att justera      

Ordförande Majvi Andersson (S)  

Vice ordförande Johan Nilsson (M) 
 

 

Omedelbar justering 

§ 7  

 

 

 

 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 
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BLAD 4 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Öppen frågestund och information 

Ordföranden Majvi Andersson (S) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter frågestunden för information. 

 

Information 

 Intraprenaden berättade om sin verksamhet med 

gruppbostäder, servicebostad och daglig verksamhet 

Martin Pietsch och Ann-Marie Wallenius, intraprenadchefer 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Majvi Andersson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: måndag 25 maj 2015 

 

____________________ 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

 

____________________  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

 

___________________ 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2015-04-23 justerats den 27 april. 

 

__________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5  

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 
 

Beslut 

 

 Medborgarförslagen överlämnas till förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Medborgare och lokala föreningar i Älvsjö stadsdelsområde har rätt 

att lämna in medborgarförslag till stadsdelsnämnden. Förslagen ska 

vara enkla och konkreta och handla om att förändra en verksamhet 

inom stadsdelsnämndens ansvarsområde som omfattar följande. 

 

 Förskola 

 Omsorg för äldre eller personer med funktionsnedsättning 

 Socialtjänst 

 Demokratifrågor 

 Parkmiljö 

 

Till stadsdelsnämndens sammanträde den 21 maj har inkommit 3 

medborgarförslag: 

 

1. Byggnation av en lekpark i Långbro park, 

dnr 1.2.4.122-2015 

2. Underlättande av framkomlighet i ett skogsområde mellan 

daghemmet på Johan Skyttes väg och lekparken vid Stora Mans 

väg, dnr 1.2.4.124-2015 

3. Fler kreativa, fantasifulla lekplatser i Älvsjö, 

dnr 1.2.4.121-2015 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-04-21. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6  

Svar på medborgarförslag om konstgräs på mindre 
bollplaner i Solberga 
Dnr 1.2.4.76-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden tillstyrker förslaget om konstgräs på en 

mindre bollplan i Solberga, när utrymme finns i 

investeringsbudgeten. 

 
Ärendet 

Solberga bollklubb har lämnat in ett medborgarförslag om att två 

mindre bollplaner i Solberga ska förses med konstgräs, i 

Apelsinparken och vid parkleken Kristallen. Föreningen erbjuder sig 

att samfinansiera konstgräset i utbyte mot att de får boka vissa tider 

för fotbollsträning för barn på dessa bollplaner. 

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till förslaget att samfinansiera 

konstgräs på en mindre bollplan på parkmark, i första hand den 

föreslagna lilla grusplanen nära parkleken Kristallen. Däremot kan 

klubben inte erbjudas möjlighet att boka tider för träning för 

föreningens medlemmar på en bollplan som ligger på parkmark. 

Stadens parkmark är till för alla invånare och bollplaner i parker kan 

därför inte bokas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-05-04. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

________________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7  

Tertialrapport 1 2015 för Älvsjö stadsdelsnämnd 
Dnr 1.2.1.108-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner och överlämnar tertialrapport 1 till 

kommunstyrelsen inklusive omslutningsförändringar med 11,9 

mnkr. 

 

2. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering för 

tillgänglighetsinvesteringar i parker med 1,3 mnkr. 

 

3. Stadsdelsnämnden begär budgetjustering med 0,1 mnkr för ökade 

kostnader för feriearbeten. 

 

4. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M), Inger Swahn (FP) och Evy 

Kjellberg (C) till förmån för eget förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-05-07. 

 
Förslag till beslut (M) (FP) (C) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Inger Swahn (FP) och Evy Kjellberg (C) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt följande. Ersättare 

Camilla Sarfors (KD) anmälde att hon skulle ha bifallit framlagt 

förslag till beslut om hon varit tjänstgörande. 

 

Stadsdelsnämnden föreslås besluta följande. 

 

1. Nämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag till beslut. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Alliansen i Älvsjö Stadsdelsnämnd vill först av allt framhålla att 

Älvsjö Stadsdelsförvaltning är en välskött och en fungerande 

förvaltning med goda resultat. Vi är glada över att Älvsjö är så 

välfungerande. 

 

Av det som stadsdelen själv kan påverka, finns det några orosmoln i 

framlagd tertialrapport, vilka vi vill belysa särskilt och önskar att 

förvaltningen får i uppdrag att åtgärda.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

1.   

Avbryta arbetet med att starta en hemtjänst i egen regi 

Uppdraget som majoriteten gett till förvaltningen att starta en 

hemtjänst i egen regi saknar erforderliga analyser, underlag och 

kostnadsberäkningar. Det finns så vitt vi vet inget som visar på det 

verkliga behovet av en hemtjänst i egen regi, och nämnden har inte 

fått se några kalkyler på intäkter och kostnader för verksamheten. I 

flerårsbudget skriver förvaltningen att verksamheten kommer att 

"påverka möjligheten till en budget i balans". Detta är allvarligt. Vi i 

Alliansen tycker detta är ett ytterst oansvarigt sätt att driva verksamhet 

på. Visar det sig att det finns en efterfrågan av kommunal hemtjänst 

bör i första hand samarbete inledas med en annan stadsdel, i stället för 

att starta en helt ny verksamhet i Älvsjö.  

   

2.   

Avbryta rekryteringen av en samordnare för 

demokratiutveckling 

Det finns säkerligen utvecklingsområden inom demokratiområdet, 

t.ex. hur funktionshinderrådet, pensionärsrådet samt andra 

medborgare bättre ska kunna involveras i beslutsprocesserna, men 

detta ska lösas inom befintliga verksamhetsområden och drivas av 

befintliga ansvariga, gärna ihop med nämnden. Vi anser inte att 

stadsdelsförvaltningen behöver inrätta en tjänst som 

"demokratisamordnare", även detta vittnar om ett slöseri med 

skattepengar och är mer en politisk profilfråga från delar av 

majoriteten.  

 

3.   

Genomföra ytterligare analys och vidta erforderliga åtgärder mot 

den ökande sjukfrånvaron  

Tvärtemot årets målsättning med minskad sjukfrånvaro, ser tendensen 

i stället ut att leda till ökad sjukfrånvaro. Det är angeläget att 

analysera orsakerna till detta och vidta nödvändiga åtgärder, t.ex. 

insatser inom det psykosociala området, för att bryta den negativa 

trenden.  

 

4.   

Analysera vad prognostiserat underskott inom 

verksamhetsområde förskola får för konsekvenser och vid behov 

tillskjuta ekonomiska resurser för att förhindra 

besparingsåtgärder inom förskolan  

Förvaltningen konstaterar att årets schablonökning som majoriteten 

tilldelat förskolan, "inte täcker de kostnader för löneökningar som 

enheterna har". Enligt prognosen gör verksamhetsområde förskola ett 

underskott med 3,1 mnkr. Även om dessa resultatenheter kan "rädda" 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

21 MAJ 2015 

BLAD 11 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

sitt resultat med tidigare års medel, är vi i Alliansen oroliga över vad 

detta får för konsekvenser på sikt. Förskolan är ett mycket prioriterat 

område och istället för olika politiska projekt (se punkt 1 och 2 ovan) 

hade vi prioriterat att slippa nedskärningar inom förskolan.  

 

5.   

Påvisa ökade kostnader inom individ- och familjeomsorg och 

hemställa om extra budgettilldelning  

Då antalet placeringar har ökat inom främst barn och ungdom, har 

detta medfört höga kostnader för SIS och HVB-placeringar. Detta är 

lagstadgad verksamhet. Därför behöver staden centralt 

uppmärksammas på Älvsjös problematik, likväl som befintliga 

placeringar behöver ses över om det finns mer ekonomiskt 

fördelaktiga alternativ som ändå uppnår samma vård och kvalitet.  

 

6.   

Ansök om budgetjustering för ytterligare investering vid 

Långsjön 

Den 26 mars 2015 behandlade stadsdelsnämnden ett 

medborgarförslag om en ny brygga vid Långsjön, placerad vid 

Herrängens Gård. Vi tycker detta är ett trevligt inslag och det 

tillgängliggör badet för fler boende i västra delen av sjön. Kostnaden 

beräknas av förvaltningen till 200tkr. Nämndens beslut blev att 

"tillstyrka förslaget om utrymme finns i investeringsbudgeten". Om 

inte investeringsmedel kan frigöras inom rimlig framtid, för 

inrättandet av aktuell brygga, anser vi att nämnden ska ansöka om 

extra investeringsmedel för ändamålet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. Reservation 

från Johan Nilsson m.fl. (M), Inger Swahn (FP) och Evy Kjellberg 

(C). 

 

___________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8  

Inriktningsärende för inrättande av förskola i kvarteret 
Sandaletten i Solberga 
Dnr 2.6.135-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner inriktningen på projektering för att 

inrätta en förskola med fyra avdelningar inom kvarteret 

Sandaletten i Solberga. 

 
Ärendet 

Detaljplanen för kvarteret Sandaletten innefattar en ny förskola i 

bostadskvarteret närmast Solbergaskogen. Samrådet genomfördes runt 

årsskiftet 2014/2015 och antagande i stadsbyggnadsnämnden planeras 

till december 2015. 

 

Enligt den senaste befolkningsprognosen ökar barnantalet i åldern 1-5 

år fram till 2023 med knappt 300 barn. Prognosen tar hänsyn till de 

planerade bostadsprojekten i kvarteren Kabelverket, Sandaletten, 

Solberga bollplan och Älvsjö centrum. Inflyttning till dessa bostäder 

beräknas pågå 2017-2022. Förvaltningens bedömning är att behovet 

av nya förskoleplatser därför också kommer att fortsätta öka framöver. 

Projektering av nya förskolor måste således slutföras under de 

närmaste åren.  

 

När detta inriktningsärende är fastställt kan arbetet med att projektera 

för en ny förskola med fyra avdelningar och 64 platser i kvarteret 

Sandaletten påbörjas.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-04-27. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

_______________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 9  

Förordnande av rättegångsombud vid 
stadsledningskontorets juridiska avdelning 
Dnr 1.2.5.158-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden utfärdar fullmakt för stadsjurist Catharina 

Gyllencreutz samt vice stadsjuristerna Kristina Westerlind och 

Hans Altsjö att var för sig företräda Stockholms kommun inom 

nämndens förvaltningsområde.  

 

Med undantag för rätt att motta delgivning av stämningar äger 

ombud den behörighet som anges i rättegångsbalken 12 kap 14 § 

första stycket.  

 

Ombud äger dessutom att på nämndens vägnar uppbära, motta och 

kvittera nämnden tillkommande medel och handlingar, att 

förordna annan i sitt ställe samt i övrigt vid alla de tillfällen, då 

Stockholms kommuns rätt inom nämndens förvaltningsområde 

kan vara ifråga, densamma iakttaga och bevaka. 

 
Ärendet 

Juridiska avdelningen vid stadsledningskontoret har, med anledning 

av personella förändringar inom avdelningen, inkommit med en 

begäran om rättegångsfullmakt att användas i domstolar där juridiska 

avdelningen har nämndens uppdrag att föra talan. Fullmakten avser 

såväl verksamhet som bedrivs av allmänjuridiska enheten som av 

social- och skoljuridiska enheten på avdelningen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-04-30. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 10  

Riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 01360/2014 
Dnr 1.5.1.104-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy 

Kjellberg (C) till förmån för eget förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat riktlinjer för barnomsorg på 

obekväm arbetstid till bland andra Älvsjö stadsdelsnämnd för 

yttrande. 

 

De föreslagna riktlinjerna ska tydliggöra rätten till barnomsorg på 

obekväm arbetstid, skapa förutsättningar för större likvärdighet i 

hanteringen och säkerställa en hög kvalitet på omsorgen. 

 

I riktlinjerna föreslås att omsorgen ska gälla för barn skrivna i 

Stockholms stad från 1 år och utökas upp till 13 år från nuvarande 9 

år. Föräldrarnas försörjningsmöjlighet är utgångspunkten vid 

bedömning av behovet. Omsorgen är till för de barn vars föräldrar har 

sitt ordinarie arbete förlagt till alla tider utanför ramtiderna vardagar 

06.30 till 18.30 och som inte kan tillgodoses på annat sätt. Förslaget 

innebär att staden ska sträva efter att erbjuda omsorgen i lokalbaserad 

verksamhet utifrån ett barnsäkerhetsperspektiv, kostnadseffektivitet 

samt möjligheterna till uppföljning och kontroll av kvaliteten på 

tjänstens utförande.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget till riktlinjer då det är 

angeläget att denna typ av ärenden får en likvärdig bedömning och 

handläggning i hela staden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-03-30. 

 
Förslag till beslut (M) (FP) (C) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy Kjellberg (C) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt följande. Ersättaren 

Camilla Sarfors (KD) anmälde att hon skulle ha bifallit framlagt 

förslag till beslut om hon varit tjänstgörande. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

- Att delvis godkänna förvaltningens förslag 

- Att avstyrka avsnitt 3.1 i förslaget till riktlinjer, om omsorg i 

lokalbaserad verksamhet 

- Att därutöver anföra följande 

 

Familjer som har ett behov av barnomsorg på obekväm arbetstid ska 

ha tillgång till detta. Riktlinjerna bör tydliggöra rätten till denna 

omsorg samtidigt som vi behöver skapa bättre förutsättningar för 

likvärdighet i tillgången till omsorg samt säkerställa att omsorgen 

håller en hög kvalitet. Det är viktigt att beslutet om barnomsorg på 

obekväm arbetstid föregås av en individuell prövning och där barnets 

behov av kontinuitet, trygghet och utveckling får stå i fokus. 

 

Stadsledningskontoret genomförde 2013 en kartläggning som visade 

att antalet ansökningar om barnomsorg på obekväm arbetstid var 

relativt begränsat. Det har under de senaste åren handlat om ungefär 

160-170 barn i hela Stockholms stad. Kartläggningen visade vidare att 

antalet avslagsbeslut i stadsdelarna var få samt att huvuddelen 

berodde på till exempel förändringar i föräldrarnas schema eller att 

familjen flyttat.  

 

I de stadsdelar där föräldrar beviljats barnomsorg på obekväm 

arbetstid hade de flesta vid den kartlagda tidpunkten en lösning där 

barnskötare kom hem till familjen på natten istället för att barnen 

skulle sova över på nattis.  

 

För många av dessa är det ett rätt stort ingrepp i barnets och familjens 

rutiner att barnet i stället regelbundet ska sova på nattis istället för i 

hemmet. Den föreslagna förändringen av riktlinjerna riskerar att bli en 

kännbar försämring för barn och föräldrar med behov av omsorg på 

obekväm arbetstid och vi vill avstyrka den förändringen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat bifalla förvaltningens förslag till beslut. Reservation 

från Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy Kjellberg (C). 

 

_______________________ 
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§ 11  

Motion (SD) om hedervåld  
- remiss från kommunstyrelsen, KS 269/2015 
Dnr 1.5.1.90-2015  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat remiss om motion (2015:4) inlämnad 

av Maria Danielsson (SD) om hedersvåld till bl.a. Älvsjö 

stadsdelsnämnd.  

 

Motionären föreslår att  

 kompetensen inom skola och socialtjänst för att möta hedersvåld 

ses över och att ett sammarbete initiera med GAPF (Glöm Aldrig 

Pela och Fadime) för att förbättra kunskaperna inom skola och 

socialtjänst i staden  

 material och information tas fram för hur SFI-lärare kan informera 

nya svenskar om hedersvåld och vilka lagar och normer som råder 

runt kvinnors sexualitet i Sverige 

 en Barnskyddsmyndighet upprättas för att där samla all kompetens 

inom området hedersvåld. 

 

Förvaltningen instämmer i att hedersrelaterat våld är viktigt att 

uppmärksamma. En samlad kompetens finns redan inom Origo, som 

är ett resurscentrum mot hedersrelaterat förtryck och våld. Det är ett 

länsövergripande samarbete mellan socialtjänsten i 26 kommuner, 

polismyndigheten och landstinget. Stockholms stad är formellt 

ansvarig för att driva verksamheten. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-04-21. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 
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§ 12   

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.157-2015  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2015-04-02 till 2015-04-28. 

 

____________________ 
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§ 13  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.32-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för maj 2015 över beslut 

av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för maj 2015 över beslut fattade av tjänstemän 

enligt delegation enligt följande. 

 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

 

6.4.16 

Stöd och service till personer 

med funktionsnedsättning. 

Rapportering av gynnande 

beslut enligt kap 9 § LSS som 

inte har verkställts. Dnr 

1.2.1.146-2015 

Nämndsekreterare 

Carin Berg 
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§ 14  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2015-05-12 anmäldes. Ordföranden 

informerade om att presidiet träffat pensionärsrådet och bland annat 

kommit överens om att rådet ska inbjudas till nämnden vid lämpligt 

tillfälle framöver för en dialog och diskussion om aktuella frågor.  

 

_____________________ 
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§ 15  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Protokoll från funktionshindersrådet 2015-05-12 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 16   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2015-05-12 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 17  

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

 
Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen 2015-04-29 anmäldes. 

 

____________________ 
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§ 18  

Information från förvaltningen  

Tf. stadsdelsdirektör Göran Sjödin informerade. 

 

Ny stadsdelsdirektör 

Per Kjellander har utsetts till ny stadsdelsdirektör för Älvsjö och 

tillträder i augusti. Kommunstyrelsen tar beslut i ärendet den 17 juni. 

 

Samrådsmöte Kämpetorpsskolan 

Trafikkontoret har i veckan arrangerat samrådsmöte om detaljplan för 

Kämpetorpsskolan på medborgarkontoret.  

 

Planeringsdagen i november flyttas 

Nämndens årliga planeringsdag behöver flyttas från den 5 november 

till den 4 november. 

 

Omorganisation inom förvaltningens administrativa organisation 

Förvaltningens centrala administration får ny organisation från 1 juni 

och delas upp på två avdelningar. 

 

Utdelning av flyers inför skolavslutningen 

Måndagen den 8 juni arbetar förvaltningen för att motverka langning 

av alkohol inför skolavslutningen. Nämndens ledamöter och ersättare 

inbjuds att deltaga i arbetet. Närmare uppgifter om tider och anmälan 

kommer att mailas till nämnden. 

 

Uppföljning boendedialogen 

En uppföljning av boendedialogen som gjordes för några år sedan 

redovisades i samband med vårmarknaden tidigare i maj. En plansch 

med redovisning av vad som gjorts finns tillgänglig på 

medborgarkontoret. 

 

Vildtulpanerna vid Långbro gård 

Nämnden har fått vetskap om att blommande vildtulpaner vid 

Långbro gård har klippts bort i samband med gräsklippning i området. 

Förvaltningen har varit i kontakt med entreprenören för att få klarhet i 

vad som hänt och ev. kompensation som kan bli aktuell. 

 

_________________________ 
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§ 19  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Ordföranden Majvi Andersson (S) informerade. 

 

Goda exempel-mässan 

Goda exempel-mässan har genomförts och var intressant att besöka. 

 

Utdelning hedersbelöning 

Utdelning av hedersbelöning för 30 års anställning har genomförts i 

veckan och från Älvsjö stadsdelsförvaltning var det 15 personer som 

uppmärksammades. 

 

Byggnation vid Lingonbacken 

Exploateringsnämnden har haft sammanträde angående föreslagen 

försäljning av mark för byggnation på fastigheten Tenoren 4 vid 

Lingonbacken i Älvsjö. En enig nämnd beslöt att avslå försäljningen.  

 

Utbildning ILS 

Ordföranden framförde önskemål om utbildning för nämnden om det 

ILS-system som staden använder för uppföljning och kvalitetssäkring 

av verksamheten.  

 

Skrivelser för beredning 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy Kjellberg (C) 

anmälde tre skrivelser för beredning. Camilla Sarfors (KD) anslöt sig 

till skrivelserna som ersättaryttranden.  

 

Förvaltningen informerade om att planering för hemtjänst i egen regi 

är på gång och att ett ärende kommer att läggas fram för nämnden i 

augusti. I samband med detta kommer olika frågeställningar att 

klargöras.   

 

Hemtjänst (dnr 1.6.190-2015) 

Vi skulle vilja veta mer fakta kring den tilltänkta 

hemtjänstverksamheten, och önskar en redogörelse för hur denna 

verksamhet är planerad att bedrivas och hur den är tänkt att 

verksamhetsmässigt och ekonomiskt fungera.  

 

1. Hur stor är efterfrågan på en kommunal hemtjänst driven av 

Älvsjö Stadsdelsnämnd? 

 

2. Har samarbete med andra stadsdelar utretts som alternativ till att 

starta en egen verksamhet, och om, varför har inte detta alternativ 

valts? 
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3. Vad är den initiala kostnaden för att starta en hemtjänst i egen 

regi? Hur påverkar detta övrig verksamhet?  

 

4. Hur stor overheadkostnad beräknas den kommunala hemtjänsten 

att få, och med vilka tjänster är det tänkt att denna overhead 

bemannas? Hur kommer hemtjänsten rent organisatoriskt att 

skötas? Blir det en egen resultatenhet? 

 

5. Vad beräknas de årliga totala kostnaderna vara för verksamheten, 

och vad beräknas de årliga intäkterna till? Dvs. antas 

verksamheten att göra ett balanserat resultat 2016? 

 

Skidspår i Älvsjöskogen (dnr 1.6.189-2015) 

Vi önskar att förvaltningen utreder möjligheten att göra skidspår i 

Älvsjöskogen vid de tillfällen då det finns tillräckligt mycket snö där. 

Som exempel kan nämnas att Idrottsförvaltningen har spårmaskiner 

vilka används till att göra spår på bl.a. Ågesta golfbana. 

Idrottsförvaltningen skulle därför kunna vara tänkbar 

samarbetspartner för skidspår i Älvsjöskogen.  

 

Det är dock viktigt att lämna ett tillplattat område för gående bredvid 

spåren - annars blir spåren nertrampade av hundar m.fl. eftersom det 

är populärt att promenera i Älvsjöskogen även på vintern. En sådan 

yta skulle även göra skogen tillgängligare för promenad när det är 

mycket snö i skogen. 

 

Det skulle öka möjligheten för Älvsjöbor att, utan att behöva köra 

iväg med bil, kunna ta sig ut på en kort skidtur. Det skulle även kunna 

avlasta Ågesta där det är väldigt många människor som åker när det 

finns gott om snö. Det vore klokt att informera om vilken 

ambitionsnivå man har på spåren på den nya anslagstavla som 

planeras så att folk inte blir besvikna om man inte hinner spåra om 

varje dag. 

  

Utemiljön i Älvsjö (dnr 1.6.191-2015) 

Vi är glada för att projektet "Håll Älvsjö rent" pågår och gör Älvsjö 

till en renare och tryggare stadsdel. Det finns fler trevliga insatser i 

stadsmiljön som vi saknar och gärna skulle vilja få utrett om det är 

möjligt att genomföra, och till vilken kostnad i så fall. Vi vet att vissa 

blomsterplaneringar togs bort som en ren besparingsåtgärd får några 

år sedan, men har inte uppmärksammats på att detta var en permanent 

åtgärd. Vidare vet vi att företagareföreningen slutat med julbelysning i 

Älvsjö Centrum, vilket vi tycker är tråkigt. De traditionella röda 
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lyktorna med texten "God helg" som har satts upp i decennier är nu 

borta.  

 

1. Vilka alternativ finns för fler planteringar (säsongsblommor) 

under sommaren runt om i vår stadsdel och vad skulle det 

kosta att genomföra på a) ett par utvalda platser och b) i 

samma omfattning som fanns för fem år sedan? Skulle det vara 

möjligt med "sponsrade planteringar", dvs. att en sponsors 

namn placeras ihop med t.ex. ett planteringskärl?  

 

2. Hur skulle rondellerna/korsningarna vid "infarterna" till 

Älvsjö, dvs. Älvsjövägen, Magelungsvägen och 

Götalandsvägen kunna göras mer inbjudande och trevliga? 

T.ex. genom mer rensning av ogräs och någon enkel men 

trevlig plantering? 

 

3. Hur skulle stadsdelen kunna ta ansvar för att Älvsjö Centrum  

på något trevligt sätt julskyltas framöver och hur skulle det 

kunna genomföras? 

 

_____________________ 
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§ 20  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2015-05-05 och 2015-05-07 

anmäldes. 

 

__________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


